

План урока преподавателя английского языка
по дисциплине «Английский язык» 2 курс.

ФИО: Эргешева А.Р.

Дата: 28.12.2023

Время : 11:45 – 1 пара

Методическое обоснование.

Урок по дисциплине «практический курс английского» проводится во втором курсе в ходе реализации базового курса английского языка как первого иностранного, для начинающих изучать с первого курса.

Тип урока: урок закрепления изученного материала.

Формы обучения: индивидуальная, фронтальная, групповая.

Методы обучения:

Словесные: рассказ, беседа, объяснение;

Наглядные: слайд-шоу по теме Subjunctive Mood 1 and 2 types»;

Цель урока: 1. Образовательные: обобщить ранее изученные типы условных предложений в английском языке на основе предложенных ситуаций.

2. Развивающие: коммуникативно-речевое развитие учащихся через обобщение известных грамматических структур и на примере самых распространенных суеверий.

Задачи урока:

- 1. обобщить грамматический материал по теме "сослагательное наклонение";
- совершенствовать речевые навыки и умения монологической речи;
- совершенствовать произносительные навыки;
- совершенствовать навыки аудирования и заполнения пропусков при аудировании (gap filling) при прослушивании песен

2. Практические:

- организовать аудирование и заполнение пропусков в тексте песни.
- организовать устную тренировку учащихся на основе известного грамматического материала (сослагательное наклонение) при обсуждении различных ситуаций: If somebody praises me too much: If a black cat crosses my path :

3. Развивающие:

- систематизировать грамматический материал по теме "сослагательное наклонение";
- расширять лингвистический кругозор учащихся;
- способствовать развитию творческой деятельности учащихся.

Оснащение урока (технические средства обучения): компьютер, компьютерный проектор, компьютерные слайды, аудиозапись песни "If I could change the world.." дидактический раздаточный материал.

Учебный материал: учебник " Essential Grammar in Use by Raymond Murphy 2nd edition; English Rhymes and Poems to Enjoy O.G. Rosova.

План урока.

«практический курс английского», 3-семестр	
Тема урока: «Subjunctive Mood 1 and 2 types».	Продолжительность урока: 70 минут
Оборудование класса: план урока, интерактивная доска, белая доска, маркеры, книги и	Раздаточный материал: презентация на тему: «Subjunctive Mood 1 and 2 types», картинки и практические упражнения по теме.

<p>другие вещи для интересного урока.</p>	
<p>Цели урока:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Разница между present simple tense and the present continuous tense 2. Развитие интереса к предмету, развитие логического мышления и языковой культуры 3. Воспитание уважения к языку и культуре другой страны; воспитание культуры общения и необходимости практического использования языка 4. Учащиеся практикуются в чтении, произношении скороговорок, определяя типы условных предложений): 	<p>В результате урока ученик должен усвоить:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Уметь использовать употребление Subjunctive Mood 1 • Subjunctive Mood 2 types. • Выучить скороговорки на английском и русском языках.
<p>Ход урока <i>I. Организационный момент (10 min):</i></p>	
<p>Организационный момент+разогревающий момент</p> <p>- 1. Good afternoon! You may take your seats! I am very glad to see you today!</p> <p>2. Introduction. Today we continue to talk about the Subjunctive Mood. We have already been practicing using these grammar structures for a long time.</p> <p>Today we are going to practice using these structures in various situations. And we will listen to the song and talk about the most common superstitions.</p> <p>Let's begin our lesson with the revision of the main types of the conditional sentences. The following tongue-twisters will help us. (Учащиеся практикуются в чтении, произношении скороговорок, определяя типы условных предложений):</p> <p>I'll eat when I'm hungry, I'll drink when I'm dry; If trees don't fall on me I'll live till I die. If wishes were horses, Beggars would ride, If turnips were watches, I'd wear one by my side. Three wise men of Gotham Went to sea on a bowl; If the bowl had been stronger, My story would have been longer.</p>	

На основе скороговорок учащиеся вспоминают типы условных предложений в английском языке:

1. If + Present Simple, will + V (in the main clause)
2. If + Past Simple, would + V (in the main clause)
3. If + Past Perfect, would + have + V3 (in the main clause)

Now it is time to listen to a very popular song by Eric Clapton. Do you know this musician?

Before listening: we'll get acquainted with the words of the song and understand the general idea of it.

While listening we are going to fill in the gaps in the song. (Students study the task and complete listening under the exam conditions).

After listening: we check the answers and discuss the types of conditional sentences used in this song and try to think "What would you do, if you could change the world?"

Now it's grammar time! Let's have a look at the situations and use the proper type of conditional sentences in them.

Exercise 1. Conditional sentences
Answer the questions with "yes" or "no"

If the weather had been good yesterday, our picnic would not have been canceled.

Was the picnic canceled? YES

Was the weather good? NO

If I had an envelope and a stamp, I would mail this letter right now.

a. Do I have an envelope and a stamp right now? _____

b. Do I want to mail this letter right now? _____

c. Am I going to mail this letter right now? _____

II. Основная часть урока (50 мин):

I. Practice + Activity (20 мин)

Now it is time to listen to a very popular song by Eric Clapton. Do you know this musician?

Before listening: we'll get acquainted with the words of the song and understand the general idea of it.

While listening we are going to fill in the gaps in the song. (Students study the task and complete listening under the exam conditions).

After listening: we check the answers and discuss the types of conditional sentences used in this song and try to think "What would you do, if you could change the world?"

Now it's grammar time! Let's have a look at the situations and use the proper type of

conditional sentences in them.

Exercise 1. Conditional sentences

Answer the questions with "yes" or "no"

If the weather had been good yesterday, our picnic would not have been canceled.

Was the picnic canceled? YES

Was the weather good? NO

If I had an envelope and a stamp, I would mail this letter right now.

a. Do I have an envelope and a stamp right now? _____

b. Do I want to mail this letter right now? _____

c. Am I going to mail this letter right now? _____

Ann would have made it to class on time this morning if the bus hadn't been late.

Did Ann try to make it to class on time? _____

Did Ann make it to class on time? ____

Was the bus late? _____

If the hotel had been built to withstand an earthquake, it would not have been ruined.

Was the hotel built to withstand an earthquake? ____

Was the hotel ruined? _____

If I were a carpenter, I would build my own house.

Do I want to build my own house? _____

Am I going to build my own house? ____

Am I a carpenter? ____

If time permits, there is an interesting extra task for discussion: using first and second conditional will you continue the situation:

1. If you meet a woman with an empty pail:

2. If a black cat crosses your path:

3. If a mirror breaks:

3. If you have spilt some salt:

4. Is somebody praised you too much:

5. If you drop a spoon or a knife:

6. If you forgot something at home and had to return:

7. If you found some money in the street:

8. If a cup breaks:

9. If you want to pass the exams successfully:

II. Production (25 мин)

Teacher:

III. Заключительная часть урока (10 мин):

- Подведение итогов урок

Today we have discussed the three types of conditional sentences in different situations? We've listened to the song and practiced the tongue-twisters. We tried to use these grammar structures speaking about the most common superstitions. If you have questions you may ask me. (Students are usually eager to know how superstitious their teacher is.)

Hope you have enjoyed it. Will you write the home assignment for the next lesson. (The teacher gives the home assignment and finishes the lesson).

Thank you for your work and attention see you tomorrow,

Преподаватель английского языка: Эргешева А.Р _____